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NETWERK MONDIAAL TIENEN 

 
 

ALGEMENE VERGADERING 18 september 2020 
 

VERSLAG 
 

 

DEELNEMERS Veront-

schuldigd 

(v) 

Aan-

wezig 

(a) 

Opmerkingen 

INITIATIEVEN 

Vertegenwoordiger 
11.11.11 - TIENEN  

   Hendrik Decroos 
 a  

AFRIKA IN TIENEN CATI TAGE VZW 

Denis Paku Mavungu 
- a 

Bineta_Mbengue aanwezig 

AFRIKA FILMFESTIVAL TIENEN  

   ? 
- - 

 

BEZORGD OM MENSEN VZW 

   Johan Bekaert  
- -  

BROEDERLIJK DELEN TIENEN 

   Claire Blondeau _  
 

DAMIAANACTIE 

   Inge Schodts   
v  

 

HUBI & VINCIANE  

Ingrid Hofkens 
 a 

 

INCLUSIE VLAANDEREN–AFD. TIENEN 

   Lena Cloots 
- -  

KOM BINNE 

   Ann Vermeire 
v  

 

MALICOMITE VISSENAKEN 

   Guy Vanparijs 
   a  

MANAKAMANA V.Z.W 

   Anit Khatri Chetri 
-  

 

OXFAM-WERELDWINKEL TIENEN 

   Marnik Decock 
 a  

PALMAS PARA TODOS (VZW) 

   Mia Dickmans   
v   

PSYCHIATRISCHE KLINIEK BROEDERS 

ALEXIANEN TIENEN 

   Bart de Bakker   
v  

 

RIKOLTO VREDESEILANDEN (REGIO 

TIENEN) 
   Els Vanderlinden 

v  
 

RODE KRUIS VLAANDEREN – AFDELING 

TIENEN 

   Peter Janssens 
V  

 

STEUNPROJECT BERONGE 

   Gemma Deldimme 
v  

 

TAAL IN PRAKTIJK 

  Innocent Harerimana 
 a 

 

TIENSE WERELDVROUWEN 

 Kinda Abredawi 
_   

VIA TIENEN 

  Karlien Partyka   
-   

BURGERS 
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DEELNEMERS Veront-

schuldigd 

(v) 

Aan-

wezig 

(a) 

Opmerkingen 

Johan BRUSTEN  v   
Marie-Anne COENEN v   

Ivo VENDREDY v   

Marianne EELEN v   

Johan WEIGL  a  

Yves BUTAYE v   

NIET-STEMGERECHTIGDE LEDEN 
Paul DECORT (schepen) v   
Chris STRYCKMANS  (afgevaardigde Groen 

Tienen) 
_   

Benita VANHURCK 

(Duurzaamheidsambtenaar Tienen) 
v   

Michel Evers (afgevaardigde Cultuurnetwerk) v   

 
De vergadering verloopt online en wordt geleid door Hendrik Decroos (Voorzitter). 
Verslaggever is Marnik Decock (Secretaris).  

 
 
1) Intro: Corona en nieuwe organisatiestructuur van participatienetwerken   

 

  Corona kwam en sloot ons op…  

 
Dit is de eerste formele bijeenkomst van het zogenaamd stedelijke participatienetwerk Mondiaal 
Tienen, dit is de voortzetting van het vroegere GROS, de gemeentelijke raad voor 
ontwikkelingssamenwerking van de stad Tienen.  
 
Er is al heel veel gebeurd in dit jaar 2020. De geplande bijeenkomsten in maart en mei zijn door 
de gezondheidscrisis naar aanleiding van de coronabesmettingen afgelast. We mogen zeggen dat 
het sociale leven zo goed als stilgelegd is. De meeste geplande initiatieven en events van de 
leden van het netwerk zijn gewoon geschrapt.  
 
Tijdens de zomer zijn de leden wel op een avond informeel bijeengekomen om te praten over de 
verdere gang van zaken. We waren te gast in de nieuwe lokalen van het Rode Kruis in Tienen,  
met name in de Bietenweg. Het lokaal is gelegen in een nieuwe kleine industriezone achter de 
kerk van Grimde. Peter Janssens van het Rode Kruis heeft de aanwezigen rondgeleid in de 
nieuwe lokalen. Peter stelde ook voor dat de bijeenkomsten van het netwerk/ Gros zouden 
doorgaan in deze lokalen. Alle faciliteiten zijn aanwezig: vergaderzaal,  gekoelde dranken,  
mogelijkheid tot projectie, wifi, …  
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Zolang de sanitaire crisis blijft duren  zullen we echter voorlopig nog via digitale kanalen 
vergaderen.  
 
   

Wat is er daarnaast ook nog gebeurt vanuit het beleid?  

 
Een plan … een zin … 

 
We weten dat het stadsbestuur eind 2019 het Meerjarenplan voor de jaren 2020 tot 2025 heeft 
vastgesteld. In februari 2020 zijn er daarover informatiesessies doorgegaan. Er waren aparte 
sessies voor de participatieraden,  waaronder de GROS en er was ook een sessie voor het grote 
publiek. Het initiatief was maar een matig succes: vanuit de verschillende raden zijn telkens 
maar een paar mensen komen opdagen.  
 
In het Meerjarenplan 2020 2025 van de stad Tienen is ontwikkelingssamenwerking karig aan bod 
gekomen. Het speciaal nummer van het Tiens stadsmagazine, gewijd aan het meerjarenplan, 
verspreid begin 2020, heeft die zin  ook opgenomen. Ze staat eigenaardig genoeg wel onder 
doelstelling nummer 3 ‘Klimaatneutraal zijn tegen 2050”.  
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Daar zijn de netwerken  … 

 
Een beetje geschiedenis. Het vorige bestuur, dat qua samenstelling hetzelfde is als het huidige 
bestuur, had kort na de verkiezingen in oktober 2018 al beslist dat de bestaande adviesraden 
zouden worden opgedoekt en vervangen door een nieuwe structuur,  die vorm moest geven aan 
de participatie vanuit de bevolking en het middenveld. 
 
In 2019 heeft de Cultuurdienst onder impuls van de schepen voor cultuur en sport, de heer Wim 
Bergé,  in overleg met delegaties van de bestaande adviesraden, een nieuwe formule 
uitgedokterd. De eerlijkheid gebiedt te stellen dat de mensen uit de bestaande adviesraden niet 
helemaal mee waren of zeker niet enthousiast waren over de hervorming. Uiteindelijk heeft dit 
allemaal geleid tot de heroprichting van de raden in de vorm van stedelijke 
participatienetwerken. De beslissing daartoe werd genomen door de gemeenteraad van 20 
februari 2020. Op de publieke zitting is daarover geen enkel woord gerept: de 
gemeenteraadsleden hebben dit gewoon met eenparigheid van stemmen aangenomen. Zie link 
naar de videopname:  

https://tienen.gemeenteraad.live/#/herbekijk/gemeenteraad-donderdag-20-02-
2020?t=2047 

 
De nota van het College met toelichting over het opzet en de structuren (forum, stuurgroep en 
netwerken) is toegevoegd als bijlage van dit GROS-verslag.  
 
De concrete vormgeving van deze “missie” en de structuren van deze netwerken omtrent de 
participatie zijn echter on hold gezet. De coronaperikelen hebben ook dit proces natuurlijk 
doorkruist.  
 
Wat verandert er nu concreet?  Deze vraag is niet zo gemakkelijk te beantwoorden, omdat zoals 
gezegd, de verdere vormgeving hier nog niet is kunnen gebeuren en dat zal zich wellicht op korte 
termijn ook niet snel voltrekken.  
 
Het is een feit dat de GROS voortaan officieel het stedelijk participatie netwerk “Mondiaal 

Tienen” zal heten. Deze naam is door Hendrik en Marnik naar voor geschoven (in de pre-
stuurgroep van de netwerken), omdat het de thematiek van de GROS beter benadert. Het gaat 
om meer dan ontwikkelingssamenwerking en doelt dan vooral op de dekking door de vroegere  
GROS van enkele “bredere” thema’s zoals: integratie, migratie, multi- en interculturaliteit en fair 
trade. Uiteraard zijn deze thema’s niet het exclusieve terrein van één netwerk en zou er idealiter 
moeten samengewerkt worden met andere netwerken, bijvoorbeeld: het cultuur- en het 
milieubeleidsnetwerk. Maar deze samenwerking en kruisbestuiving tussen netwerken zijn net en 
van elementen van de opzet van de nieuwe participatiestructuur (zie nota College).  
 
Praktisch gezien is er in de huidige stand van zaken eigenlijk nauwelijks iets veranderd. De 
voorheen bestaande adviesraden werken gewoon verder onder de officiële nieuwe naam. Maar 
omdat iedereen zal moet vaststellen dat die nieuwe naam weinig gekend is en ook niet zo 
gemakkelijk in de mond ligt, gebruikt iedereen verder in de omgang de oude naam, zoals “de 
cultuurraad”, “de MAR” en “de GROS”. Voor de Gros/Mondiaal Tienen is het natuurlijk ook  wat 
spijtig dat we weer van naam moeten veranderen,  nu wij eigenlijk nog maar pas een zestal jaar 
geleden zijn opgericht en hebben geïnvesteerd in promotiemateriaal en naambekendmaking. 
Hendrik heeft dit euvel in de pré-gesprekken telkens fel benadrukt, maar het bestuur zag hier 
geen obstakel in.  Verschillende deelnemers aan de vergadering beamen dat we beter verder 
gaan met de roepnaam ‘GROS’.  
 
Marnik meldt ook dat het nieuwe organiek reglement van de netwerken eigenlijk ook betekent 
dat we officieel opnieuw moeten worden geïnstalleerd als netwerk. Het organieke reglement moet 
wel nog eens goed uitgepluisd worden, omdat formeel gezien er wel een aantal problemen 
zouden kunnen rijzen met het statuut van enkele participanten (zo zou bijvoorbeeld 
personeelsleden van de stad geen stemrecht kunnen hebben en zouden erkende initiatieven ook 
minstens een afgevaardigde officieel woonachtig in Tienen moeten aanduiden).  We wachten hoe 
dan ook af wat het bestuur verder zal vereisen op dat vlak.  
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2) Voorstelling nieuw kandidaat-lid (geïnteresseerde burger) 

 

Ingrid Hofkens stelt zich graag voor aan de vergadering met het oog om meer betrokkenheid. 
Zij is vrijwilligster bij de stichting Hubi & Vinciane (zie website: https://hubi-vinciane.be/), een 
ontwikkelingsorganisatie die al bijna 40 jaar lang actief is in Benin. De stichting werd opgericht 
naar aanleiding het jong overlijden van twee Belgische ontwikkelingswerkers door hun familie. De 
organisatie werkt rond verschillende problematieken (gezondheidszorg, onderwijs landbouw)  en 
legt de nadruk op de zelfredzaamheid van de partners in Benin zelf. Er bestaat geen specifieke 
werking in Tienen (Ingrid vraagt zich af of er mensen afkomstig van Benen in de organisatie Cati 
tagé actief zijn - Innocent zal dit navragen, maar hij vermoedt van niet). Op termijn is dat wel 
mogelijk. Voorlopig gaat zij nog geen subsidie voor projecten aanvragen.  Uitwisseling en 
samenwerking via de GROS/ Mondiaal Tienen ligt haar nauw aan het hart.  
 
De Voorzitter bedankt Ingrid voor haar interesse en verwelkomt haar in de verdere 
werkzaamheden van het netwerk.  
 
 
3) Noodhulp subsidies van de stad.  

 
Het Dagelijks Bestuur heeft in augustus 2020 beslist om aan het stadsbestuur te adviseren in het 
kader van noodhulp en rehabilitatiehulp, een noodhulpbijdrage te schenken aan programma's 
van Rode Kruis en Caritas International in Libanon.  
 
In het verleden voorzag de Stad Tienen op jaarbasis 1.000 euro voor nood- en rehabilitatiehulp. 
De GROS Tienen stelt voor om in 2020 minstens eenzelfde bedrag vrij te maken en aan Rode 
Kruis Vlaanderen en Caritas International elk de helft van het beschikbaar gestelde bedrag toe te 
kennen.  

 

LIBANON  

Libanon, in het Midden-Oosten en o.a. grenzend aan Syrië, draagt al vele jaren de gevolgen van de toestroom 

van Syriërs die het geweld in hun land vluchten. Op dit ogenblik telt Libanon het grootste aantal vluchtelingen 

per inwoner: meer dan 2 personen op 5 is vluchteling. Het al wankele evenwicht in de samenleving staat dan 

ook onder grote druk. De economie, de gezondheidszorg, het onderwijs en de woningmarkt kunnen niet meer 

volgen. Daarbovenop kwam de explosie in de haven van hoofdstad Beiroet, die vele doden en zwaargewonden 

veroorzaakte en naar schatting 300.000 mensen dakloos maakte.  

RODE KRUIS IN LIBANON  

Het Libanese Rode Kruis mobiliseerde ondertussen meer dan 125 ambulances en 375 paramedici. Slachtoffers 

kunnen gratis terecht in de 36 gezondheidscentra van het Libanese Rode Kruis, verspreid over het hele land, en 

ook 9 mobiele teams worden ingezet om slachtoffers te verzorgen. Dit is van extra belang nu bestaande 

ziekenhuizen zelf in puin liggen en slachtoffers met minder zware verwondingen moeten weigeren. Prioriteit is 

en blijft het redden van zoveel mogelijk levens.  

Het Libanese Rode Kruis voorziet momenteel in noodopvang voor vele honderden families. De komende weken 

zal de capaciteit nog opgetrokken worden naar 10.000 gezinnen. Ook delen vrijwilligers eten, water, 

hygiënekits, matrassen, mondmaskers … uit om slachtoffers te helpen. Op korte termijn helpt Rode Kruis-

Vlaanderen hierbij door de aankoop van een nieuwe ziekenwagen voor het Libanese Rode Kruis dat door de 

explosie meerdere ambulances verloor. Rode Kruis Vlaanderen koopt voedselpakketten en hygiënekits aan om 

8.000 families een maand verder te helpen.  

 
Voor Rode Kruis Tienen is ondervoorzitter Peter Janssens actief lid van de GROS Tienen. 
 
 
4) Projecttoelagen van de stad Tienen 2020 

   
Het Dagelijks Bestuur stelt voor om snel een oproep via de stad te lanceren voor aanvragen voor 
het bekomen van subsidies voor projecten in kader van ontwikkelingssamenwerking en mondiale 
solidariteit ten laste van het jaar 2020. Zoals al jaren voorheen zal het GROS adviseren over de 
aanvragen en de waardig bevonden aanvragen aan de stad voordragen met oog op het 
verkrijgen van een subsidie, die gelijk is aan het totaalbedrag van €5.000 gedeeld door het 
aantal goed bevonden projecten. De vergadering is het daarmee eens.  
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5) In het veld … 

 

Innocent vertelt over het nieuwste initiatief uit het Tiense initiatief van ‘Taal in Praktijk’ (TIP).  
Het gaat om een heuse krant: “Gemakkelijk Nieuws in Tienen” (website: 
https://tipkrant.jimdofree.com/over-ons/ ).  Een krant van en voor anderstaligen. De krant is 
samengesteld en geschreven door anderstaligen die gecoacht werden door Taal in Praktijk (TIP). 
De redactieleden zijn vrijwilligers en worden begeleid door Nederlandstalige redacteur en 
correctoren.  
  
Nederlands kunnen spreken en lezen is immers heel belangrijk als zij in Tienen komen wonen. Zo 
zal een nieuwkomer makkelijker kunnen deelnemen aan de Tiense gemeenschap. Want 15 
procent van de Tienenaars spreken thuis geen Nederlands. Veel anderstalige volwassenen lezen 
geen Nederlandstalige kranten. De meesten volgen de actualiteit via buitenlandse zenders in hun 
moedertaal   
 
In de zomer verscheen ook de eerste papieren krant. De bedoeling is om elke trimester een 
editie uit te brengen en aan alle anderstaligen te bezorgen. De papierkrant wordt nu via 
vrijwilligers verdeeld.  De provincie gaf ook in mei jl. een subsidie voor het project in kader van 
stimulering van het Nederlands bij anderstaligen.   
 

 
---------------------- 
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BIJLAGE verslag GROS/Mondiaal Tienen van 18 september 2020 

 

Nota college over stedelijke participatienetwerken 

 

Adviesraden 2.0 
 

Inspraak en participatie blijven ook in de toekomst verplichtingen voorzien in het Decreet Lokaal 

Bestuur. Zelfs zonder dit gewijzigde decreet zijn we het aan de veranderende tijdsgeest verplicht 

om de nodige aanpassingen te doen.  

Wij stellen voor om dit in de toekomst op 3 verschillende niveaus te organiseren: een netwerk, een 

stuurgroep en een Forum.  

 

 

Netwerken 

 

Naast de decretale sectorale verplichtingen van het cultuurpact (bij de verdeling van middelen en 

bij het beheer van culturele instellingen) voelen de verenigingen en de stadsdiensten de noodzaak 

bestaan om ook binnen de eigen deelsector intensieve contacten te kunnen blijven onderhouden 

met hun “netwerk”. 

 

Gelijklopende interesses, problemen of successen kunnen op deze manier besproken, gedeeld, 

doorgegeven en/of aangeleerd worden: een prima basis om netwerking en gemeenschapsvorming 

te bevorderen. Zo kunnen de bestaande adviesraden vervangen worden door een Netwerk Cultuur, 

Netwerk Sport, Netwerk Jeugd, Netwerk Senioren, Netwerk Ontwikkelingssamenwerking,  ... 

Ieder netwerk op zich kan dan thema’s verder blijven bespreken, uitwerken, organiseren, 

onderrichten waarvoor binnen dat netwerk gemeenschappelijk interesse bestaat. Op vlak van 

organisatie moet dergelijk netwerk veel losser en flexibeler werken en de “verplichte 

aanwezigheid” taboe. Link tussen aanwezigheid en subsidies moet verdwijnen. De huidige 

decretaal nog steeds verplichte bibliotheekcommissie wil een netwerk bibliotheek worden, mee 

zetelen in de stuurgroep en naar de toekomst toe een afvaardiging voorzien binnen het netwerk 

cultuur. Terechte vraag werd gesteld om naast de jeugdraad ook de Milieuadviesraad mee op te 

nemen binnen dit participatieplatform. Na verloop van tijd zullen er sowieso nog nieuwe 

netwerken bijkomen, samensmelten of … verdwijnen. 

 

De adviesfunctie van deze netwerken richt zich op de meer netwerk gebonden materies (oa. 

lidmaatschap van het netwerk ) en de verplichte onderwerpen uit het cultuurpact (o.a. verdeling 

van subsidies, beheer culturele instellingen , ...) 

 

Vergaderingen hoeven niet steeds in plenum te worden gehouden. Sommige items zijn 

waarschijnlijk meer geschikt voor een werkgroepomgeving. Kortom: focus op kwaliteit, niet 

kwantiteit.  

 

 

Stuurgroep  

 

Deze stuurgroep vormt voornamelijk een overlegplatform. De stuurgroep bestaat uit 

vertegenwoordigers (max 2 per netwerk) van de verschillende netwerken, met de bedoeling om 

afspraken te maken, overleg te plegen, samenwerkingsverbanden op te zetten, ... tussen de 

verschillende netwerken onderling. 
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Advies kan aan  het stadsbestuur worden uitgebracht over gezamenlijke onderwerpen 

(bijvoorbeeld: renteloze leningen,...) 

 

De groep wordt samengeroepen wanneer de noodzaak zich voordoet.  

Als samenwerkingsverbanden wordt er vooral gedacht aan gemeenschappelijk opleidingen (bijv. 

vzw-wetgeving, SABAM, Billijke Vergoeding, verzekeringen, ...) en organisaties (bijv. gezamenlijke 

prijsuitreiking of een “Wall of Fame”) 

 

 

 

Het Forum 

 

Een open raad waar alle vrijetijdsactoren inspraak krijgen en advies kunnen uitbrengen over 

belangrijke gemeenschappelijke thema’s (cultuur, jeugd, sport, senioren, ...) in de brede zin van het 

woord. 

Bedoeling is om een zeer open en breed gedragen overlegplatform te creëren om de grenzen 

tussen de hokjes (in casu de adviesraden) te laten vervagen.  

 

Het Forum is een overkoepelende en vooral open en losse structuur: ook “niet verenigde” burgers 

moeten hun stem kunnen laten horen als het op inspraak en het geven van advies aankomt. 

Daarnaast krijgen ook deskundigen/professionelen de kans hun steentje bij te dragen om tot een 

zo volledig mogelijk voorstel/advies aan het stadsbestuur te komen. Primordiaal is dat iedereen 

welkom is op de vergadering, zonder dat lidmaatschap van om het even wat vereist is. De 

aanwezigheid op deze bijeenkomsten is vanzelfsprekend niet verplicht. 

De advies-/inspraak-/participatiefunctie wordt op deze manier veel breder gedragen. De besproken 

dossiers en projecten kunnen immers door gans de bevolking worden geadviseerd (en niet meer 

alleen door één bepaalde groep). 

 

Het Forum wordt uitsluitend samengeroepen wanneer de noodzaak zich voordoet en niet op 

vooraf bepaalde vaste tijdstippen (samenroeping door de stad en/of op vraag van de stuurgroep). 

Samenroeping kan gebeuren door een algemene oproep via de geëigende communicatiekanalen 

van de stad. 
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